
                                       Protokół Nr X 
                       z obrad X Sesji Rady Gminy Sławatycze 
                       Sławatycze w dniu 18 marca 2008 roku 
 
 
 
Sesja trwała od godziny 10.00 do 13.00 
 
Obradom przewodniczył: 
 
Józef Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy 
 
Proponowany porządek obrad: 
 
1. Otwarcie 
2. Sprawy organizacyjne: 

a )   stwierdzenie quorum; 
b )   przyjęcie porządku obrad; 
c )   przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji; 

3.   Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
4.   Dyskusja. 
5.   Podjęcie uchwał w sprawie: 
      -   zmian w budżecie Gminy na 2008 rok; 
      -   udzielenia Samorządowi Województwa Lubelskiego pomocy 

rzeczowej w postaci robocizny i części materiałów 
budowlanych w zakresie realizacji remontu chodników przy 
ul. Włodawskiej w Sławatyczach w ciągu drogi wojewódzkiej 
Nr 816; 

      -   wyrażenie opinii do projektu rozporządzenia Wojewody 
Lubelskiego wyznaczającego aglomerację Sławatycze; 

          zatwierdzenie Planu Odnowy Miejscowości Krzywowólka, 
      -   ustalenia Regulaminu określającego wysokość oraz 

szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki 
obliczania i wypłacania wynagrodzenia za godziny 
ponadwymiarowe i godziny doraźnych zastępstw i innych 
świadczeń wynikających ze stosunku pracy nauczycieli w 
Zespole Szkół w Sławatyczach prowadzonych przez Gminę 
Sławatycze w 2008 roku; 

      -   ustalenie zasad korzystania ze stołówki przy Zespole Szkół 
w Sławatyczach, 

6.   Odpowiedzi na wnioski i interpelacje radnych. 
7.   Zakończenie obrad. 
 



                                         Ad.   1. 
 
 

Obrady X Sesji Rady Gminy otworzył i prowadził Józef 
Chomiczewski – Przewodniczący Rady Gminy, który powitał 
przybyłych na obrady radnych, sołtysów z Gminy. Ponadto w 
obradach udział wzięli Dariusz Trybuchowicz – Wójt Gminy, 
Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy, Ewa Lorenc – Skarbnik 
Gminy, Irena Patczyk – Kierownik GOPS, Mirosław Wiśniewski – 
Dyrektor Zespołu Szkół oraz Przedstawiciel Placówki Straży 
Granicznej w Sławatyczach. 
 
                                        Ad.    2  
 
a ) na podstawie listy obecności (stanowiącej załącznik do 

protokołu) Przewodniczący obrad stwierdził, że w obradach 
bierze udział 15 radnych na ustawowy skład Rady 15, co 
stanowi quorum władne do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 

 
b  )  następnie Przewodniczący obrad zapoznał wszystkich poprzez 

odczytanie z porządkiem obrad. Radny Radosław Trzeciak do 
porządku obrad zgłosił dodanie punktu – Sprawozdanie z 
działalności międzysesyjnej – wystąpienie Wójta Gminy. 
Radny zaproponował, aby taki punkt był wpisywany do 
zawiadomienia na każdą Sesję. W związku z brakiem 
kolejnych wniosków radny przyjęli porządek obrad w wyniku 
głosowania przy 15 głosach – za tj. jednogłośnie. 

 
c  )  w kolejnym punkcie obrad Przewodniczący poprosił radnych o 

przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji, który był wyłożony do 
wglądu przed obradami. Do powyższego protokołu radni nie 
wnieśli uwag i poprawek i w wyniku przeprowadzonego 
głosowania został przyjęty przez radnych jednogłośnie tj. 15 
głosów – za. 

 
                                    Ad.   3 
 

W kolejnym punkcie obrad Przewodniczący obrad poprosił 
radnych o zgłaszanie  wniosków i interpelacji głos zabrali: 
 
 
 
 



Radny Andrzej Popko: 
 
-  brak widoczności przy wyjeździe z posesji p. Bedenaka. Radny 

zaproponował zamontowanie lustra umożliwiającego 
widoczność dla korzystających z powyższej drogi, 

- przebudowa linii telefonicznej, która jest na słupach na ul. 
Świerkowej i wykonanie jej pod ziemią i jednocześnie usunięcie 
słupów z powyższej drogi, 

- przeprowadzenie remontu budynku Ośrodka Zdrowia w 
Sławatyczach, 

-   przedstawienie sprawy zamknięcia CPN, 
- szersze omówienie uchwały w sprawie planu odnowy 

miejscowości Krzywowólka. 
 
Radny Jacek Mazaniuk: 
 
-   ekologia w gminie ( nie doszła do skutku kontrola na posesjach 

w gminie ) 
-   wzrost ceny za wywóz nieczystości samochodem asenizacyjnym 

czym ten wzrost jest uzasadniony, 
-   zagospodarowanie błonia poprzez wykonanie zbiornika wody, w 

starym planie zagospodarowania woj. bialskopodlaskiego jest 
taki zbiornik przewidziany i może należałoby się zorientować o 
możliwościach pozyskania środków na ten cel i kontynuację 
tego przedsięwzięcia. 

 
Radny Radosław Trzeciak: 
 
-   kiedy będzie kanalizacja przez dalszą część ul. Włodawskiej w 

Sławatyczach, 
-   wykonanie naprawy drogi na ul. Świerkowej po wykonanej 

kanalizacji. 
 
Radny Tomasz Łuszczewski: 
 
-   naprawa drogi w Mościcach Dolnych w niektórych miejscach 

jest problem z przejazdem, 
 
Józef Niścioruk sołtys kol. Krzywowólka : 
 
-   na drodze w kol. Krzywowólka powstała wyrwa na przepuście 

należy to naprawić w związku z dużymi trudnościami jakie 
powstały i są w czasie korzystania z tej drogi, 



-   źle zorganizowany dowóz dzieci ze szkoły do domu – są dni w 
których dzieci oczekują nawet ok.3,5 godziny po zakończonych 
zajęciach  lekcyjnych na powrót do domu, 

 
 
 
Eugenia Szczur – sołtys Mościc Dolnych: 
 
-  przystanek w Mościcach Dolnych jest zwalony i leży w rowie. 

Należy go ponownie ustawić ponieważ w tej chwili nie ma gdzie 
się ukryć czekając na autobus w czasie deszczu i wiatru. Na 
tym przystanku czekają również dzieci dojeżdżające do szkoły. 

 
Radna Irena Pruniewicz: 
 
- kierowcy nie zatrzymują się na ustawionym przystaniu na 

żądanie w kol. Kuzawka i dzieci dojeżdżające wysiadają na 
przystanku ul. Włodawska. 

 
Po zakończeniu zgłaszania wniosków i interpelacji głos zabrał 

Wójt Gminy Dariusz Trybuchowicz przedstawiając radnym 
informację z działalności Urzędu w okresie międzysesyjnym.  

Do ważniejszych spraw wykonanych przez UG i p. Sekretarza 
to jest złożenie wniosku na uruchomienie przedszkola w 
Sławatyczach 5 godzinnego przy Zespole Szkół w Sławatyczach. 
Ogółem wpłynęło ok. 200 wniosków z całego województwa z gmin 
ubiegających się o dotacje z programu w sprawie uruchomienia 
przedszkola.  Jeżeli dostaniemy środki na dofinansowanie to takie 
przedszkole zostanie utworzone na bazie budynku gospodarczego 
nad kotłownią na placu szkolnym.  

W tym celu została podjęta inwentaryzacja co należy w tej 
kwestii wykonać. Są jednak sytuacje takie gdzie jedna gmina 
składała kilka wniosków. Nie wiadomo czym się będzie kierował 
Zarząd Województwa przy sprawdzaniu i akceptowaniu tych 
wniosków. 

Przygotowujemy się również do remontu świetlicy wiejskiej w 
Krzywowólce. Zostało zorganizowane spotkanie z mieszkańcami 
Krzywowólka. Będzie on przygotowywany z Programu Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Środki na ten cel prawdopodobnie zostaną 
uruchomione w miesiącu wrześniu. Też nie mamy pewności czy 
się załapiemy na te środki.  

Zorganizowane zostało również spotkanie w Lisznej w związku 
z kanalizacją w tej miejscowości. Mieszkańcy zostali zapoznani z 
harmonogramem projektu. Jeżeli będziemy wykonywać w formie 



ciśnieniowej to będziemy mięli trudności z pozyskaniem środków  
z programu obszaru wiejskich (konsultacja z Urzędem 
Marszałkowskim) na ten cel. Podobne spotkania z projektantami 
zostaną zorganizowane z mieszkańcami ul. Kodeńskiej i 
przyległymi.  

Kwartał ten był bogaty w kampanie strażackie. Odbyły się 
zebrania strażackie.  

Jeżeli chodzi o podpisanie umowy na oświetlenie uliczne to 
Firma LUBZEL podzieliła się na 2 firmy i na dzień dzisiejszy nie 
wiemy jak się będzie kształtowała opłata za oświetlenie w gminie 
w ciągu roku. Na razie nie została podniesiona kwota za 
konserwacje oświetlenia, można to zaliczyć jako plus dla nas 
ponieważ środki na ten cel zostały zapisane w wielkości kwot z 
roku ubiegłego.  

Otrzymaliśmy ostateczne kwoty subwencji dla Gminy i na 
oświatę (o 7 tyś. została zmniejszona subwencja oświatowa). Przy 
tym temacie Wójt przedstawił radnym kwoty subwencji jej wzrost i 
spadek.  

Następnie Wójt przedstawił radnym ranking gmin w  ubieganiu 
i pozyskiwania środków unijnych jesteśmy na 74 miejscu w 
województwie. Do tej statystyki niestety wchodzą również 
wszystkie pozyskiwane inne środki pozyskane na rzecz rolnictwa  
przez rolników indywidualnych, a takich inicjatyw prywatnych 
jest niewiele na terenie gminy. Odnośnie przygotowanej uchwały 
na remont chodnika Wójt poinformował, że będzie to chodnik po 
prawej stronie od posesji p. Wiceprzewodniczącego może będzie 
wykonany do mostu na ul. Włodawskiej. 

Po zakończeniu wystąpienia Wójta Gminy i braku pytań 
Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu obrad. 
 
                                     Ad. 5  
 
Podejmowanie uchwał: 
 
-   uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2008 rok – o 

odczytanie uzasadnienia do podjęcia powyższej uchwały 
Przewodniczący poprosił p. Ewę Lorenc - Skarbnika Gminy. W 
związku z brakiem pytań odnośnie tej uchwały Przewodniczący 
przystąpił do przeprowadzenia głosowania w wyniku, którego 
została przyjęta przez radnych jednogłośnie tj. przy 15 głosach 
– za; 

 
- uchwała w sprawie udzielenia Samorządowi Województwa 

Lubelskiego pomocy rzeczowej w postaci robocizny i części 



materiałów budowlanych w zakresie realizacji remontu 
chodników przy ul. Włodawskiej w Sławatyczach w ciągu drogi 
wojewódzkiej Nr 816.  

Uchwała jest niezbędna do dokumentów które złożone 
zostały do wniosku o  remont w/w chodnika. Przy tej uchwale 
radny Radosław Trzeciak zwrócił uwagę aby przy remoncie 
zwrócić uwagę na wykonywanie tego remontu, bo przecież na 
ul. Kodeńskiej kostka się rozsuwa. Wójt poinformował, że na 
remont ul. Kodeńskiej nie mieliśmy wpływu. Natomiast jeżeli 
chodzi o ul. Włodawską to my będziemy wybierać wykonawcę i 
tym samym nadzorować wykonanie tej pracy. W wyniku 
przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta przez 
radnych jednogłośnie przy 15 głosach – za. 

 
-  uchwała w sprawie wyrażenia opinii do projektu rozporządzenia 

Wojewody Lubelskiego wyznaczającego aglomerację Sławatycze. 
Do tej uchwały wyjaśnień udzielił Arkadiusz Misztal – Sekretarz 
Gminy, który omówił plan aglomeracji, który jest planem 
zbudowania kanalizacji do roku 2015 na obszarze Gminy. Taki 
dokument jest niezbędny do pozyskania pieniędzy z 
Regionalnego Programu Operacyjnego Województwa 
Lubelskiego. A na wpis do takiego programu czeka się 2 lata. 
Jest to jednocześnie zabezpieczeniem w przypadku 
nieotrzymania dodatkowych środków na dalszy etap kanalizacji 
z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. W zakres tej 
aglomeracji wchodzą miejscowości z które ekonomicznie jest 
podłączyć do kanalizacji.  

Wójt Gminy omówił zasadę badania ścieków z naszej 
oczyszczalni, która się zmieniła w porównaniu z 
przeprowadzaniem badań dotychczasowych. Ścieki były wożone 
przez nas a w tej chwili po podpisaniu umowy na 
przeprowadzenie badań przyjeżdża pracownik, który sam 
pobiera ścieki w ciągu doby 12 próbek za każdą należy zapłacić 
60.00 zł. i sam je wiezie oraz  informuje nas o wyniku badań 
aby nie było przypadkiem nieprawidłowości w przekazaniu 
danych i wyniku badań. W wyniku przeprowadzonego 
głosowania uchwała została przyjęta przez radnych 
jednogłośnie przy 15 głosach – za. 

 
-   uchwała w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości 

Krzywowólka na lata 2008 – 2015. 
    Wójt poinformował, że wszystkie świetlice są ujęte do 

modernizacji w Strategii Rozwoju Gminy. Świetlica w 
Krzywowólce jest w bardzo złym stanie i dlatego też 



modernizację świetlic chcemy rozpocząć od Krzywowólki. Został 
opracowany plan i jest konieczna uchwała. 75 % kosztów 
będzie pokryte z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich a 25 % 
środki własne. Kwotę dofinansowania 500 tyś. zł. na 
miejscowość  będziemy chcieli pozyskać i załatwić sprawę 2 
świetlic. Ale czy to będzie możliwe to nie mamy pewności. 
Wnioski najprawdopodobniej będą kwalifikowane ok. miesiąca 
września. Jeżeli będziemy przystępować do modernizacji w 
kolejnych wsiach  to również będą przeprowadzane zebrania 
wiejskie, na których to podjęte zostaną uchwały zebrania 
wiejskiego o przystąpieniu do modernizacji danej świetlicy. 

 
Radny Jacek Mazaniuk –  w swoim wystąpieniu stwierdził, że 
jest za przeprowadzeniem takich modernizacji ale poprosi o 
przedstawienie koncepcji dalszego wykorzystania racjonalnego 
tych obiektów. Czy racjonalne jest inwestowanie tak dużych 
środków na modernizację tych świetlic. Odpowiadając Wójt 
wyjaśnił, że środki o które będziemy się ubiegać są 
przeznaczone tylko i wyłącznie na świetlice wiejskie i w ciągu 7 
lat obiekt taki  musi się rozwinąć i zafunkcjonować pod kontem  
działalności kulturalnej. Przy tej okazji chcielibyśmy 
wyremontować inne pomieszczenia przyległe np. kuchnia, 
wypożyczalnia naczyń lub miejsce do ich przechowywania, 
którego na dzień dzisiejszy  w Krzywowólce nie ma, pomimo 
zakupu naczyń i działalności KGW. 
 

    Radny Radosław Trzeciak – w perspektywie rozwoju Gminy i 
czasu, należy  wyszczególnić na jakie cele będą i w jakiej 
kolejności pozyskiwane i wydawane będą pieniądze. Wójt 
poinformował, że gdyby nie była wykonana dokumentacja i 
uzgodniona na ZUD droga Sławatycze – Terespol tzw. trasa 
nadbużańska to nie robilibyśmy  tam kanalizacji. Na dzień 
dzisiejszy nie pozwolono nam wejść w pas drogowy. Jeżeli 
zostanie to wykonane to wówczas będziemy się mogli zająć 
dalszą częścią kanalizacji tj. ul. Włodawska i kol. Kuzawka. I 
naprawdę trudno jest powiedzieć kiedy rozpoczniemy kolejny 
etap. Jest opracowana Strategia i naprawdę nic nie zostanie w 
niej zmienione bez uprzedniej konsultacji z Radą.  

    W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została 
przyjęta przez radnych jednogłośnie przy 15 głosach –za. 

 
- uchwała w sprawie ustalenia Regulaminu określającego 

wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania dodatków do 
wynagrodzenia zasadniczego, szczegółowe warunki obliczania i 



wypłacania wynagrodzenia za godziny ponadwymiarowe i 
godziny doraźnych zastępstw i innych świadczeń wynikających 
ze stosunku pracy nauczycieli w Zespole Szkół w Sławatyczach 
prowadzonych przez Gminę Sławatycze w 2008 roku. Odnośnie 
tej uchwały głos zabrał Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy, 
który poinformował o piśmie otrzymanym z Oddziału 
Organizacji i Nadzoru w sprawie uchwały podjętej na 
poprzedniej sesji i omówił uchybienia jakie zostały tam 
zapisane. W  związku ze zmianą należy ten Regulamin wycofać 
podejmując jednocześnie uchwałę nową zawierającą poprawne 
zapisy. W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała 
została przyjęta przez radnych jednogłośnie przy 15 głosach – 
za. 

 
-   uchwała w sprawie zasad korzystania ze stołówki przy Zespole 

Szkół w Sławatyczach- przy tej uchwale głos zabrał Arkadiusz 
Misztal – Sekretarz Gminy i poinformował o celowości i 
zmianach w związku z podjęciem  tej uchwały. W uchwale są 
wstawione 2 ceny obiadów tj. dla pracowników i uczniów z tym  
że dla uczniów cena obejmuje cenę samego obiadu tzw. wsadu 
do kotła a dla pracowników szkoły za obiad + koszty dodatkowe 
związane z ich przygotowywaniem tj. energia elektryczna, gaz 
itp.. Ujęte są też kwestie związane z dofinansowaniem obiadów 
przez GOPS.  

Wójt Gminy zabierając głos poinformował, że uchwały 
samorządów, które scedowały wykonanie zapisów określonych 
w w/w uchwale dla Dyrektorów Szkół, zostały przez Oddział 
Organizacji i Nadzoru uchylone. Wójt Gminy stwierdził, że przy 
realizacji podjętej  uchwały na pewno będzie potrzebna pomoc 
Dyrektora Zespołu Szkół. Dyrektor  zwrócił uwagę, że koszt 
obiadu nauczyciela w porównaniu z uczniem kwota 3,00 zł. jest 
dość wysoki. Natomiast jeżeli chodzi o inne szkoły są one 
niższe. Odnośnie wypowiedzi p. Dyrektora Sekretarz Gminy 
wyjaśnił, że 3 zł. jest to kwota zabezpieczająca 100 % kosztu 
obiadu ucznia. Sekretarz zaproponował, aby taką kwotę 
pozostawić i przyjąć uchwalę w formie przedstawionej w 
uchwale. Przewodniczący poprosił o wyrażenie opinii Rady w tej 
kwestii. Wójt zgłosił propozycję aby Dyrektor skalkulował 
dokładnie wszystkie koszty i może podjąć uchwałę na kolejnej 
sesji po przeanalizowaniu przedstawionych kosztów. Z 
prawnego punktu uchwała musi być podjęta jak najszybciej – 
stwierdził Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy. Radni po 
krótkiej dyskusji postanowili przystąpić do podjęcia powyższej 
uchwały w wersji przygotowanej . W  wyniku przeprowadzonego 



głosowania została przyjęta przez radnych przy 14 głosach – za 
i 1 głos – wstrzymujący się. 

 
         Po zakończeniu podejmowania uchwał Przewodniczący 
obrad przystąpił do kolejnego punktu obrad. 
 
                                     Ad.   6 
 

W sprawie udzielenia odpowiedzi na wnioski i interpelacje 
radnych głos zabrał Wójt Gminy Dariusz Trybuchowicz. 
 
 

Wójt poddał temat budynku Ośrodka Zdrowia pod dyskusję 
radnych aby podjąć decyzję, co z tym budynku zrobić. Po 
ostatnich deszczach budynek został zalany i po opadach dach 
poprawiliśmy. Wójt prosił radnych o zajęcie konkretnego 
stanowiska w tej kwestii. Doktor Knyba informował, że pomimo 
starań nie może pozyskać lekarzy do pracy w Sławatyczach. Radni 
wyszli z propozycją aby poprosić Doktora na tę sesję. 
Przewodniczący Rady stwierdził, że jeżeli pozbędziemy się tego 
budynku to możemy stanąć przed poważnym problemem, bo 
przecież do lekarza ludzie chodzą i będą chodzić i z chwilą 
sprzedaży będziemy zdani na właściciela tego budynku, który 
może postawić nas przed faktem dokonanym i utworzyć Ośrodek 
Zdrowia w całkowicie innym miejscu. Duże środki przeznaczamy 
na remonty świetlic, czy też dróg to może trzeba zaryzykować i 
przystąpić o pozyskanie środków na remont tego obiektu.  

Wójt poinformował, że wszystkie programy, które są w tej 
chwili uruchomione do pozyskiwania środków, to żaden z nich nie 
obejmuje remontów budynku ośrodka zdrowia, a przecież nie 
mamy takich możliwości finansowych aby ten remont 
przeprowadzić z kosztów własnych. Lekarz pierwszego kontaktu 
powinien korzystać z porad specjalistów. Czekając na przyjście p. 
Doktora Wójt przystąpił do udzielanie odpowiedzi na interpelacje.  
 
-  niewidoczność przy wyjeździe - zamontowanie takiego lustra jest 

bardzo kosztowne i nie wiadomo jak długo ono się utrzyma 
biorąc pod uwagę, że wszystko jest poniszczone. Jest to dość 
kosztowna rzecz i będzie w naszej kwestii ponieważ droga jest 
nasza i będziemy musieli pokryć zamontowanie lustra  w 
całości. Można postawić znak z ograniczeniem prędkości do 30 
km.  

 



-  słupy na ulicy Świerkowej: Wójt poinformował o wysłanych 
pismach w powyższej sprawie jednak nie ma jeszcze żadnej, 
konkretnej odpowiedzi do dnia dzisiejszego. 

 
W związku z przyjściem na sesję Doktora Knyby powrócono  

ponownie do tematu budynku ośrodka zdrowia. Wójt pokrótce 
przedstawił stanowisko rady w tej kwestii. Odnośnie sprzedaży 
budynku są również zdania podzielone. Pan Knyba poinformował 
o przeprowadzonym remoncie a mianowicie: są wykonane 
posadzki nowe parapety, obiekt jest wymalowany od wewnątrz. 
Nie mniej jednak nie spełnia on wymogów sanitarnych jakie 
nakładają przepisy w związku z wejściem do UE.  

Doktor  poinformował, że ma zamiar rozszerzyć usługi o 
rehabilitację medyczną (na Kasę Chorych) osoba prowadząca to 
jest młoda i przygotowana w tym zawodzie. Przy sprzedaży obiekt 
pełnić będzie dalej funkcję ośrodka zdrowia, doktor przy włożeniu 
swojego kapitału mógłby się ubiegać po pozyskanie kredytów 
bankowych bo będzie wówczas właścicielem i na takiej zasadzie 
otrzymałby kredyt. Radni zadali pytanie w sprawie przeznaczenia 
działki (położonej w Centrum Sławatycz), której właścicielem w tej 
chwili jest p. Knyba.  

Na działce, którą zakupił na własność w Centrum Sławatycz,  
p. doktor poinformował, że zostanie wykorzystana na 
wybudowanie  nowego obiektu Ośrodka Zdrowia. Natomiast 
teraźniejszy budynek Ośrodka Zdrowia byłby Centrum 
rehabilitacji  medycznej (przede wszystkim neurolog i reumatolog).  
Jeżeli zostanie podjęta decyzja o sprzedaży doktor stwierdził , że 
należałoby dojść do uzgodnienia ceny aby nie była ona zbyt 
wysoka, zaporowa  bo duże nakłady finansowe na pewno będą 
potrzebne aby ten budynek przystosować do użytku zgodnie z 
wymogami.  A działalność tego obiektu będzie przeznaczona z 
myślą o mieszkańcach tej Gminy. Głos zabrał Wójt Gminy, który 
poinformował, że wszystkie główne remonty leżą po stronie 
samorządu.  

Na pewno są obawy z naszej strony w temacie pozbycia się – 
sprzedaży tego obiektu, bo wówczas będziemy zadni tylko i 
wyłącznie na p. Doktora Knybę.  Pan Doktor poinformował, że 
poczynił kroki w celu ściągnięcia właśnie lekarza młodego, 
któremu muszą być zabezpieczone konkretne uposażenie, 
zaplecze itp.  Jeżeli dojdzie do sprzedaży budynku to niektóre 
sprawy będą zawarowane aneksami (świadczenie innych usług niż 
medyczne), na co  p. doktor wyraził zgodę aby podpisać. Jeżeli 
będzie utworzone centrum rehabilitacji zdrowotnej to będzie 
możliwość, że raz w tygodniu będą przyjeżdżali specjaliści z 



innych dziedzin medycznych. Jeżeli doszłoby do sprzedaży 
budynku to przygotowanie tego obiektu nastąpiłoby natychmiast i 
można będzie wówczas czynić starania o przyjazd lekarzy z innych 
dziedzin medycyny.  

W związku z brakiem kolejnych pytań p. Doktor podziękował 
za zaproszenie na sesję. Głos zabrał radny Radosław Trzeciak, 
który stwierdził, że tę sprawę (sprzedaż budynku) należy 
przedstawić dla szerszego grona mieszkańców, ponieważ sama 
Rada nie może podjąć takiej decyzji za wszystkich mieszkańców. 
Przewodniczący podał propozycję aby zorganizować zebrania rady 
sołeckiej w Sławatyczach  lub nawet zebrania wiejskie  - otwarte i 
podjąć decyzję w tym temacie.  

Wójt poinformował, że radni powinni zorganizować zebrania ze 
swoimi wyborcami w swoich okręgach ale o efekt tego to nie 
jesteśmy pewni. Wiąże się to z małym zainteresowaniem ze strony 
mieszkańców (dobrym przykładem mogą być zebrania związane z 
wyborami sołtysów, niedawno przeprowadzone zebrania w 
Krzywowólce odnośnie remontu świetlicy, czy też w Lisznej w 
sprawie kanalizacji).  

Radny Andrzej  Popko zwrócił się z pytaniem czy budynek 
Ośrodka Zdrowia w Sławatyczach ma wykonaną  wycenę. Wójt 
udzielając odpowiedzi poinformował , że wyceniony jest budynek 
w Krzywowólce natomiast jeżeli chodzi o Sławatycze to  wycena 
obiektu leży po naszej stronie (wycenę musimy zrobić bo takiej nie 
mamy na ten obiekt).  

Arkadiusz Misztal – Sekretarz Gminy poinformował, że jest 
zatrudniony w gminie prawnik, który będzie pomagał w 
rozwiązaniu kwestii związanej ze sprzedażą i kupnem tego 
budynku. Budynek Ośrodka Zdrowia w Sławatyczach nie był 
wyceniany.  

Następnie głos zabrał radny Jacek Mazaniuk, który stwierdził, 
że trzeba się pokusić i zebranie zorganizować. Wójt stwierdził, że 
takie zebrania trzeba zorganizować we wszystkich wsiach. Wójt 
poinformował, że w tej chwili przychodzi czas wiosny i opady 
wówczas powstanie problem zalania budynku. Na dzień dzisiejszy 
remont dachu jest w granicach 60.000 zł. Może być także i taka 
sytuacja, że włożymy pieniądze i to dość duże w remont a się 
okaże, że będzie przyjmował w innym miejscu. 
 
Radna Irena Pruniewicz zasugerowała aby tę sprawę przemyśleć i 
nie podejmować decyzji pochopnie. Radny Jacek Mazaniuk 
stwierdził, że należy zabezpieczyć dach aby nie powstał problem 
po kolejnych opadach (po prostu przeprowadzić prace remontowe 



doraźne) i nie podejmować decyzji jako stojący przysłowiowo pod 
ścianą i nie mających nic do powiedzenia. 
  
             Po zakończeniu dyskusji Wójt przystąpił do kontynuacji 
udzielania wyjaśnień na zapytania i interpelacje: 
 
- stacja benzynowa – jest decyzja podjęta przez ORLEN o jej 

zamknięciu, zalewają zbiorniki wodą i nie są zainteresowani 
sprzedażą tej Stacji. Z naszej strony były pisane pisma ale nic 
nimi nie zdołaliśmy załatwić.  

 
-  akcja kontroli na posesjach – taką akcję można zorganizować i 

przeprowadzić kontrole. Wzrosły już ceny zabierania 
nieczystości dostaliśmy aneksy od Przedsiębiorstwa 
obsługującego naszą Gminę o 100 % dla odbiorców 
indywidualnych i o 300 % dla odbiorców innych - 
posiadających duże kontenery (instytucje). Wójt zwrócił się do 
radnego Jacka Mazaniuk aby spotkać się w Urzędzie w okresie 
poświątecznym celem omówienia dalszej strategii, co do 
przeprowadzenia wcześniej ustalonych kontroli posesji. 
Zabierając głos radny Jacek Mazaniuk  poinformował , że fakt 
zorganizowania tej akcji pozostaje w gestii Wójta. Wójt 
odpowiadając poinformował, że ze swojej strony zabezpieczy 
przedstawiciela z Urzędu Gminy, Policji czy też Straży i akcję 
taką można będzie kontynuować. Materiały niezbędne do jej 
przeprowadzenia są przygotowane i znajdują się w Urzędzie 
Gminy. Komisja zostanie powołana i akcja przeprowadzona. 

 
-  wzrost cen za odbiór nieczystości płynnych. Usługi świadczy 

miejscowa jednostka straży i nie mamy na cenę żadnego 
wpływu. Nie pobieramy opłaty za zrzut do oczyszczalni. Czym 
się Straż sugerowała podnosząc cenę za wywóz nieczystości 
Wójt poinformował, że wyjaśni z Prezesem i przekaże w 
późniejszym terminie. Przy tym temacie głos zabrał Arkadiusz 
Misztal – Sekretarz Gminy - informując, że ceny ścieków ze 
zbiorników bezodpływowych będą jeszcze wyższe w 
perspektywie najbliższych lat, ponieważ oczyszczenie takiego 
zbiornika ze ścieków jest droższe aniżeli ścieków płynących z 
kanalizacji, bo są to ścieki inne tzw. zagnite, kilkumiesięczne, 
zupełnie inne niż płynące w rurach. W tej chwili musimy 
dodatkowo skontrolować zbiorniki prywatne pod kontem, czy 
posiadają wybetonowane dna i jakiej są one wielkości. 

     
 



-  zagospodarowanie Błonia poprzez utworzenie zbiornika 
wodnego. W planach WZIR oddział Lubelski jest zaplanowana 
retencja. Jeżeli na 2008 rok w stosunku do roku ubiegłego jest  

    10 % budżetu. Pozyskanie na to i wygospodarowanie środków 
jest ogromnym przedsięwzięciem i nie na nasz budżet. Po 
prostu nie będziemy w stanie zrobić zbiornika z prawdziwego 
zdarzenia w oparciu o obowiązujące przepisy. Radny Jacek 
Mazaniuk poinformował, że jeżeli są określone kontakty w 
sprawie dofinansowania takich inwestycji po prostu należy 
mieć to na uwadze w przyszłości. 

 
Wójt poinformował, że od miesiąca czerwca czeka nas wzrost 

ceny wody (propozycja jest przysłana do Urzędu z Zakładu Usług 
Wodnych w Parczewie), ponieważ wzrosła cena energii i ciągnie za 
sobą kolejne wzrosty cen. 
 
Na pewno czeka nas bardzo dużo pracy pod kątem ekologii w 
naszej Gminie. 
 
-  kanalizacja na ulicy Włodawskiej będzie robiona po wykonaniu  

kanalizacji przez ul. Kodeńską i Liszną. 
 
-  droga i słupy na ul. Świerkowej - chyba będzie trzeba wykopać 

słupy i potem będziemy mogli myśleć nad wykonaniem 
remontu nawierzchni po przeprowadzonej kanalizacji. 

 
-   drogi w Mościcach - na dzień dzisiejszy wszystkie duże ubytki 

zabezpieczono masą. Wójt poinformował, że zostanie 
sporządzony wstępny kosztorys remontu tej drogi bo jej stan z 
dnia na dzień jest gorszy. Musimy znać cały kosz jej naprawy. 

 
-  przystanek zwalony w Mościcach Dolnych – zostanie on 

wyremontowany i postawiony na swoje miejsce. 
 
-  kierowcy nie zatrzymują się przy przystanku kol. Kuzawka. Wójt 

poinformował, że kierowcom zostanie wydane odpowiednie 
dyspozycje, że mają się zatrzymywać na tym przystanku – 
zostało to uzgodnione z p. Ryżem. 

 
-  jeżeli chodzi o naprawę dróg – Wójt poinformował, że zostanie 

sprowadzona równiarka wraz z operatorem, aby przyjechał na 
wiosnę, wówczas jest łatwiej te naprawy dróg przeprowadzić. 

 



-  obcinanie gałęzi z drzew rosnących przy drogach w celu 
poprawy widoczności - Wójt poinformował, że  ludzie nie chcą 
tego  robić – taki problem był w Jabłecznej po prostu nie było 
chętnych do wykonania tej pracy. 

 
- jeżeli chodzi o dowóz dzieci Dyrektor Zespołu Szkół 

poinformował, że po zakończeniu obrad zainteresuje się tym 
problemem, aby się nie powtórzyły te zajścia. 

 
 

 
                                  Ad.  7 
 
 
         W związku z zakończeniem porządku obrad Wójt Gminy 
złożył wszystkim życzenia z okazji zbliżających się Świąt 
Wielkanocnych. 
Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i zakończył 
obrady X Sesji Rady Gminy. 
 
 
Protokołowała                                           Przewodniczący 
                                                                    Rady Gminy 
Regina Parczewska                                  Józef  Chomiczewski  
 
 
 
 
 
 
 
 


